
      Protokół nr XXXVI/2021 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 29 czerwca 2021 r.  

w godz. 15:00 do 22:30 w Centrum Sportu i Rekreacji "Olender" w Wielkiej Nieszawce 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Dorota Krychowiak 

5. Ryszard Kryszewski 

6. Aleksandra Rębacz 

7. Alina Sobecka 

8. Marcin Sobiech 

9. Katarzyna Streich 

10. Jadwiga Szczygielska 

11. Rafał Szulc 

12. Wioletta Szymańska 

13. Ireneusz Śmiechowski 

14. Ewa Tarkowska 

15. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.     

2.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wielkiej Nieszawce za 2020 rok (druk nr 1),  

b) wyrażenia zgody na wykoszenie traw na użytkach ekologicznych (druk nr 2). 

3. Przedstawienie raportu o stanie gminy Wielka Nieszawka za 2020 rok. 

4. Debata nad raportem o stanie gminy: głosy radnych, głosy mieszkańców.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi za rok 2020 (druk nr 4). 

6. Absolutorium dla Wójta za 2020 rok:  

a) sprawozdanie roczne Wójta Gminy Wielka Nieszawka z przebiegu wykonania budżetu 

gminy za 2020 rok (radni otrzymali w dn. 31.03.2021 r.)  

b) sprawozdanie finansowe (radni otrzymali w dn. 11.05.2021 r.),  

c) informacja o stanie mienia (radni otrzymali w dn. 31.03.2021 r.),  

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Wielka Nieszawka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok wraz z 

informacją o stanie mienia Gminy,  

e) wystąpienie przewodniczących Komisji Rady Gminy w sprawie opinii o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za 2020 rok,  



f) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2020 rok oraz wniosek 

o absolutorium dla Wójta Gminy za 2020 rok,  

g) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za rok 2020,  

h) dyskusja,  

i) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Wielka Nieszawka oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wielka 

Nieszawka za rok 2020 (druk nr 5), 

j) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Wielka Nieszawka z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2020 rok(druk nr 6).  

   

Przerwa  

   

7. Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji.  

8. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał.  

9. Interpelacje i wolne wnioski.  

10. Zakończenie sesji. 
 

Ad.1  

a) XXXVI sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Wioletta Szymańska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Panie i Panów Radnych, 

pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 15, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

 

b) Przewodnicząca Rady zapytała czy zgłaszane są uwagi dotyczące porządku obrad. 

Wójt Krzysztof Czarnecki zgłosił wniosek o dodanie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Wielka Nieszawka na rok 2021.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójta o dodanie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wielka Nieszawka na rok 2021. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła dołączenie projektu 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wielka Nieszawka na rok 2021 do porządku 

obrad.  

 



Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po zmianach.   

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad.  

 

Ad. 2 

a) Przewodnicząca Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 

Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wielkiej Nieszawce za 2020 rok (druk nr 1). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXVI/199/2021).  

 

b) Przewodnicząca Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na wykoszenie traw na użytkach ekologicznych (druk nr 2). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXVI/200/2021).  

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 

Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja nie wniosła 

zastrzeżeń, wyraziła jedynie swoje zdanie, że gmina wykonuje inwestycje etapami co może 

generować większe koszty danej inwestycji.   

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Wielka Nieszawka na rok 2021 (druk nr 3). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXVI/201/2021).  

 

Ad.3 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił szczegółowo raport o stanie gminy Wielka 

Nieszawka za 2020 rok w szczególności dotyczący realizacji polityk, programów i strategii, 

finansów gminy, inwestycji, jednostek organizacyjnych gminy, stanu ludności, ochrony 

zdrowia, pomocy społecznej, edukacji, kultury, przestępczości, gospodarki mieszkaniowej i 

komunalnej, planowania przestrzennego.  

 

Ad. 4 

W debacie nad raportem o stanie gminy wzięli udział radni: Ewa Tarkowska, Aniela Grela, 

Ryszard Kryszewski, Katarzyna Streich, Arkadiusz Wyrzykowski, Mieczysław Kociucki, 

Wójt Krzysztof Czarnecki, mieszkańcy gminy. 



Radna Ewa Tarkowska - powiedziała, że rok 2020 był wyjątkowy ze względu na pełnienie 

przez radną funkcji Przewodniczącej Rady Gminy. Jednak brak współpracy, zła atmosfera 

doprowadziły do rezygnacji ze stanowiska. Przedstawiony raport o stanie gminy w ocenie 

radnej to kolorowy folder bez odniesienia do słów pisanych drobnych drukiem. Dyskusja nad 

raportem oraz glosowanie nad uchwałą o udzieleniu wotum zaufania, to analiza cyfr i działań. 

Brakuje zdecydowanych decyzji w sprawie budowy Centrum Obsługi Mieszkańców, nowego 

ośrodka zdrowia, programu profilaktyki zdrowotnej, transportu publicznego, strategicznych 

inwestycji drogowych, problemów z melioracją, podejmowaniu planów miejscowych. Radna 

powiedziała, że liczy na odpowiedzialność i współpracę w najważniejszych sprawach 

wynikających ze strategii rozwoju Gminy Wielka Nieszawka. 

Radna Aniela Grela - powiedziała, że brak jest w raporcie danych porównawczych. Nie 

wykazano ile zbudowany dróg w ubiegłym roku, ile w tym roku. Nie wskazana żadnych 

analiz tego co się wydarzyło w roku 2020. Radna wskazała na błędny zapis w raporcie, 

mówiący o osobach uzależnionych od pomocy GOPS. Nie ma osób uzależnionych pomocy 

GOPS, są osoby korzystające z takiej pomocy. Zajęcia taneczno-baletowe dla seniorów i osób 

korzystających z pomocy społecznej tylko jeszcze bardziej pogłębiają ich eliminacje ze 

środowiska. Jest zapis mówiący o stworzeniu koncertów tych osób dla mieszkańców gminy, 

kto będzie prowadził te zajęcia, jak będą one wyglądały. Jest to niedopracowane.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - odniósł się do słów radnej Tarkowskiej, mówiąc, że na 

początku lipca zorganizowane zostanie odnośnie budowy nowego ośrodka zdrowia. Jeżeli 

chodzi o transport, Gmina Wielka Nieszawka otrzymała dofinansowanie do biletów 

autobusowych, po raz pierwszy w historii mieszkańcy mogą jeździć za naprawdę małe 

pieniądze do Torunia. W sprawie melioracji odbyły się spotkania informacyjne dla radnych i 

sołtysów. Powiedział, że w raporcie pokazane zostało ile zostało zrobionych dróg, gdzie 

 i jakie. W zajęciach prowadzonych w GCK będą prowadzone zajęcia zarówno dla starszych i 

młodszych.   

Pracownik Urzędu Gminy - powiedziała, że kwestie ujęte w raporcie o stanie gminy, są to 

zapisy z lokalnego programu rewitalizacji, który został przyjęty w marcu 2020 roku.  

Są w nim wskazane grupy docelowe, które będą objęte wsparciem w ramach programów 

społecznych. 

Radny Ryszard Kryszewski - wskazał na słabą współpracę Wójta Gminy z radnymi. 

Potrzeba lepszej współpracy. Stwierdził, że mamy małą ilość wykonanych dokumentacji 

projektowych oraz inwestycji. Wyraził nadzieję, że dojdzie do skutku planowana inwestycja 

budowy nowego ośrodka zdrowia.    

Wójt Krzysztof Czarnecki - odczytał pismo, które zostało skierowane do koordynatora 

kolacji radnych, w którym wyraził chęć cyklicznych spotkań mających na celu omawianie 

bieżących spraw. W najbliższym czasie odbędzie się spotkanie dotyczące budowy ośrodka 

zdrowia.  



Radna Katarzyna Streich - powiedziała, że w raporcie o stanie gminy nie ma informacji 

dotyczących wskaźników analitycznych do których można by się odnieść, np. nie podane jest 

jaki mamy obecny stan dróg gminnych, ile dróg posiadamy, o jakiej nawierzchni, ile metrów 

drogi wykonano w 2020 roku, ile dróg jest jeszcze do zrobienia, ile metrów chodnika i ścieżki 

rowerowej wykonano, jaka jest długość instalacji wodno-kanalizacyjnej, brak wskaźników 

dotyczących oświetlenia. Są to bardzo ważne informacje dla mieszkańców gdyż, są to 

podstawowe potrzeby zbiorowe mieszkańców, aspekty życia, które należą do zadań własnych 

gminy. Radna odniosła się także do danych raportu, z których wynika, że wodociągi, czyli 

nieruchomości, które są podłączone do instalacji wodociągowej wynoszą 1333. 

Nieruchomości zabudowane, które są podłączone do sieci kanalizacyjnej wynoszą 1199. 

Wykazano, że mamy na terenie gminy 94 bezodpływowe zbiorniki, 14 przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Radna zapytała co z 26 nieruchomościami zabudowanymi, które są 

podłączone do instalacji wodociągowej. Raport nie przedstawia również informacji o danych 

dotyczących organizacji pozarządowych, jakie zadania wykonały, jakie gmina ogłosiła 

zadania, jakie organizacje występują na terenie gminy. Radna zaznaczyła dlaczego jej 

zdaniem, Wójt nie budzi zaufania za rok 2020 według informacji zawartych w raporcie. 

Nasza gmina nie rozwijała się w 2020 roku. Dowodem na to jest bardzo niski poziom 

wykonania inwestycji w roku 2020. Potrzeby zbiorowe mieszkańców wykonano na poziomie 

16 % w stosunku do planu jaki był zakładany w projekcie budżetu na 2020 rok. Realizacja 

inwestycji w gminach ościennych była na dużo wyższym poziomie. Również udział 

wydatków majątkowych w stosunku do ościennych gmin wypada bardzo źle. Następnie 

wskazała na brak dofinansowań. Bardzo słaby poziom pozyskiwania środków zewnętrznych. 

Środki pozyskane z Unii Europejskiej w 2020 roku to 151.023,52 zł. Zaznaczyła, że Rada 

Gminy chce współpracować z wójtem, świadczą o tym uchwały, na 66 uchwał, które Wójt 

zaproponował Radzie Gminy do przyjęcia w celu dalszej możliwości pracy, zostały przyjęte 

62 uchwały, które trafiły do realizacji. 

Radny Arkadiusz Wyrzykowski - uważa, że raport przygotowany jest bardzo dobrze. Wójt 

pracuje lepiej niż w zeszłym roku. Według radnego wykonanie budżetu jest na 

zadowalającym poziomie, dużo zaplanowanych inwestycji na przyszły rok. Wójt dobrze 

współpracuje z jednostkami podległymi. Realizacja inwestycji była w bardzo trudnym czasie. 

Czas pandemii miał bardzo duży wpływ na realizacje inwestycji. Dochody wzrosły o 9 %, 

wydatki spadły o 14 %. Gmina działa prawidłowo, co pokazały też kontrole przeprowadzane 

w Urzędzie Gminy, akceptacja budżetu. Gmina powiększała swój zasób materialny. Dużym 

plusem jest także wzrost liczby przedsiębiorców na terenie gminy. 

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że jest prowadzona weryfikacja wniosków 

bezodpływowych zbiorników zanieczyszczeń. Przypomniał, że inwestycje realizowane  

w 2020 roku wynikały m.in  ze stanowiska Rady Gminy podjętego w 2019 roku. 

Sprawozdanie z pracy organizacji pozarządowych było prezentowane na sesji rady gminy. 

Pracownik Urzędu Gminy - powiedziała, że wniosków w 2020 roku zostało złożonych na 

kwotę dofinansowania 5,5 mln zł. Urzędy weryfikujące wnioski, w obecnym czasie działają 

wolno. Jest podział terytorialny jeżeli chodzi o środki zewnętrzne, mamy Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne do których należymy, w którym wykorzystujemy środki na m.in. 

ścieżkę rowerową, wnioski na oświetlenie, realizację projektów społecznych.  



Radny Mieczysław Kociucki – powiedział, że w jego ocenie najważniejsza jest budowa 

nowego budynku Urzędu Gminy. Były zrobione dwa przetargi za poprzedniego wójta, dwa za 

kadencji obecnego, a nadal stoimy w miejscu. Nie ma decyzji dotyczącej budowy świetlicy na 

Brozie. Braki w podejmowaniu decyzji ciągną się dwa, trzy lata. Odniósł się do słów 

odnośnie transportu publicznego, mówiąc, że to Wójt był za tym by na terenie gminy jeździło 

MZK.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – zgodził się, ze słowami radnego ,że budowa Urzędu Gminy  

i Ośrodka Zdrowia przeciąga się. Przedstawiając raport o stanie gminy wskazał jakie kwoty 

na ten projekt, który był zaplanowany przez poprzednika na budowę nowego Urzędu Gminy 

trzeba przeznaczyć. Jasno z tego wynika, że takich pieniędzy nie mamy. Była to kwota 

31.516.835 zł. Odnośnie budowy świetlicy w Brozie, przygotowywany jest program 

funkcjonalno-użytkowy dla budowy świetlicy. Powiedział, że nie wycofuje się ze słów  

na temat transportu MZK, który przydałby się na terenie gminy.  

Mieszkaniec Gminy – odniósł się do kwestii współpracy między Wójtem a Radą Gminy. Jest 

to jedna z ważniejszych spraw jaka powinna dobrze funkcjonować w gminie. Przypomniał ,że 

to Wójt powinien opracować program, przekonać do niego radę, wskazać możliwości 

realizacji swojego programu. Wójt przedstawia Radę Gminy jako wroga. Uchwały 

przygotowywane na sesję Rady Gminy, nie są z radą konsultowane. Chodzi o pełne 

informacje, które na komisjach radni powinni dostawać. Zapytał Wójta, czy widzi możliwość 

współpracy z Rada Gminy.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że dzisiaj rozmawiamy na temat raportu o stanie 

gminy, i na tym powinniśmy się skupić. Na temat współpracy z radnymi było już wiele 

powiedziane przy różnych możliwych okazjach. Podtrzymuje swoje słowa, że o chęci 

wspólnego dialogu i działań z Radą Gminy.  

Mieszkaniec Gminy – powiedział, że brak jest zawartych konkretów w raporcie o stanie 

gminy. Przy okazji zaznaczył, że jakość transmisji obrad sesji jest nieakceptowalna, a efektów 

poprawy nie widać. W odczuciu mieszkańca zawodzi komunikacja w relacjach Urzędu 

Gminy z mieszkańcami, jak i komunikacja publiczna.  Brakuje prawidłowego przekazu 

informacji. Na promocję Urzędu Gminy wydano ponad 150 tys. zł. W raporcie była mowa  

o zarządzeniu z listopada 2020 r. w sprawie utworzenia gminnej ewidencji zabytków. Były 

wcześniejsze zapewnienia, że taka ewidencja istnieje. W planie gospodarki niskoemisyjnej,  

są dane z roku bazowego, założenia co do roku docelowego. Kiedy jest ten rok docelowy ? 

Co chcemy osiągnąć, do czego zmierzamy ? Czujników jakości powietrza na terenie gminy 

było 5, w raporcie jest mowa o 4. Brakuje wyników z ul. Narcyzowej. W 2020 Gmina Wielka 

Nieszawka otrzymała wóz strażacki, który został oddany za 80 tys. zł. Wójt zapewniał, że to 

mieszkańcy zdecydują na co zostaną te środki przeznaczone. Nikt w tej sprawie nie zwrócił 

się do mieszkańców. W raporcie o stanie gminy brak jest konkretnych informacji o 

wykonanych inwestycjach na terenie gminy. Odniósł się także, do dużego zanieczyszczenia 

gminnych rowów.  



Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział ,że raz w tygodniu pracownicy sprzątają daną 

część gminy. Gmina pozyskała w tym roku blisko 60 laptopów ze źródeł zewnętrznych.  

Nie było możliwości by to nasza gmina uzyskała wóz strażacki, dlatego został on przekazany 

gminie, która uzyskała drugą najwyższą frekwencję podczas wyborów prezydenckich. 

Czujniki w zakresie pomiaru zanieczyszczeń, są one rozmieszczone na terenie gminy. 

Brakującego czujnika nie było, został zamontowany. Jeżeli chodzi o komunikację, 

funkcjonuję ona prawidłowo.  

Mieszkaniec Gminy – debata nad raportem o stanie gminy została wprowadzona w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych. Frekwencja jaka jest na dzisiejszej sesji świadczy o tym, że 

ten akt prawny jest nam potrzebny i chcemy z niego korzystać. Przedstawiony raport o stanie 

gminy prezentuje się zachęcająco, jest kolorowy, zawiera sporo danych, informacji. W ocenie 

mieszkańca nie przedstawia obiektywnie działalności Wójta w minionym roku. Budżet na rok 

2020, był zmieniany w trakcie roku 34 razy, 7 uchwałami i 27 zarządzeniami Wójta Gminy. 

Przyjęta przez rade uchwała budżetowa, zawierała plan inwestycyjny w kwocie  11.431.118 zł 

Skorygowana w grudniu 2020 roku wynosiła tylko 3.615.442 zł. Wykonanie wydatków 

inwestycyjnych wyniosło ostatecznie 1.868. 274 zł. Z danych przedstawionych w raporcie 

wynika, ze zaledwie 1 % przychodów stanowiły środki zewnętrzne. Pozyskane środki z Unii 

Europejskiej 151.023.52 zł, co stanowi tylko 0,44 % przychodu. W 2020 roku 

przeprowadzono dwa nabory w ramach Funduszu Dróg Samorządowych, Gmina Wielka 

Nieszawka nie złożyła żadnego wniosku, nie pozyskała środków na drogi. Nie przedstawiono 

kształtowania się Wieloletniej Prognozie Finansowej w trakcie roku, przedstawiono tylko 

ostateczną wersje uchwaloną 1 grudnia 2020 roku, gdzie na inwestycję zapisano 1.247.994 zł, 

co stanowi 14 % założonego planu wynoszącego 8.784.158 zł. Fundusz sołecki na kwotę 199 

tys. zł zrealizowano w 74 %, znaczna część niewykonania wynikała z obostrzeń, ale 

rozliczenia zadań zrealizowanych w ramach funduszu sołeckiego nie są precyzyjne, wydatki 

pomieszane są pomiędzy sołectwami. Budżet obywatelski, edycja 2020 wykonana została  

w 82 %, co stanowi zaledwie w 46 % puli przeznaczonej na budżet obywatelski w tym roku.  

Na małe wykonie wpłynął brak promocji tego działania, braki informacji ze strony Wójta  

w 2019 roku. W ocenie mieszkańca najsłabiej w 2020 roku wypadały następujące aspekty : 

zwiększenie skali promocji gminy, tworzenie warunków do rozwoju przedsiębiorczości, 

rozwijanie świadomości ekologicznej mieszkańców, poprawa bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym, wprowadzenie systemu nowoczesnego transportu, wdrożenie nowoczesnego 

systemu komunikacji z mieszkańcami. Gminna sieć wodociągowa na wielu odcinkach 

wymaga modernizacji, tylko w tym roku było 7 uciążliwych awarii. Czy jest na to jakiś plan, 

perspektywa ? Jeśli chodzi o sam dokument jaki jest raport o stanie gminy za 2020 rok, 

zabrakło w nim  realnego i obiektywnie przedstawionego stanu rzeczywistego. Odnośnie 

transportu publicznego,  Wójt w tym temacie nie podjął żadnych konkretnych kroków.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że publiczny rejestr umów istnieje, jest do niego 

wgląd w Urzędzie Gminy. Scena mobilna, która miałaby ewentualnie zostać zakupiona, 

służyła by nam wszystkim przez wiele lat. Odniósł się do słów mieszkańca mówiąc, że ciągła 

krytyka działań do niczego nie prowadzi. 



Radca prawny – odpowiedziała, odnośnie zarzutów dotyczących budżetu obywatelskiego. 

Rozstrzygnięcia projektów, były zgodne z regulaminem na 2020 rok. Mieszkańcy, którym 

zależało na projektach, nie kwestionowali rozstrzygnięć w trybie tego regulaminu. 

Mieszkanka Gminy – powiedziała, że raport powinien zawierać podsumowanie realizacji 

wszystkich programów, strategii. Odnośnie programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów uzależnień można zapoznać się tylko z zadania programu, nie ma informacji, że 

program ten przyjęto 29 września 2020 roku, czyli 3 miesiące przed końcem roku.  

Na zwalczanie alkoholizmu w 2020 r. planowano 124.200 zł, a wydano 21.498, co stanowi  

17 % realizacji. Na zwalczanie narkomanii zaplanowano 10.000 zł, wydano 2.460 zł, 

realizacja na poziomie 24 %. Środki zewnętrzne pozyskane z Unii Europejskiej  na poziomie 

1%. Rok nad którym się dziś pochylamy był rokiem wyjątkowym w negatywnym tego słowa 

znaczeniu dla transportu z powodu pandemii koronawirusa, zmniejszył się popyt na transport, 

zmniejszono liczbę kursów. Wojewoda przez niemal rok wielokrotnie prosił Urząd Gminy 

aby został prawidłowo uzupełniony wniosek o dofinansowanie do przewozów autobusowych.  

Dopiero w drugim kwartale 2021 roku udało się uzyskać dofinansowanie. W planie 

postępowań inwestycyjnych znaleźć można informację na temat zagospodarowania 

przestrzennego i infrastruktury. Plan został opublikowany bez zmian ,które były 

uwzględnione przez radnych na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony 

Środowiska i Inwestycji. W maju 2020 roku radni zwracali uwagę na fakt, że nie 

opublikowano stanowiska Rady Gminy w sprawie przyjęcia zadań inwestycyjnych na 2020 

rok. W raporcie o stanie gminy występują niedociągnięcia formalne, jak choćby używanie 

terminu sesji nadzwyczajnej.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że stanowisko Rady Gminy nie zostało podjęte, 

pomimo, że trzy razy odbywały się spotkania w tej sprawie, debatowano wiele godzin,  

nic z tych rozmów nie wyszło. Nie udało się wypracować żadnego stanowiska. W temacie 

transportu Wójt powiedział, że udało się wynegocjować dużo tańsze bilety niż były do tej 

pory. Odnośnie czasowo zawieszonych kursów autobusowych w weekendy, przewoźnik 

zdecydował się na taki krok, ponieważ była pandemia, autobusy jeździły puste, firma nie 

zarabiała, ponosząc przy tym straty.   

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła dyskusję i wniosła pod głosowanie uchwałę w 

sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi za rok 2020 w brzmieniu jak na druku nr 4. 

Za jej przyjęciem głosowało 7 radnych, 8 radnych głosowało przeciwko.  

Przewodnicząca stwierdziła, że w wyniku głosowania Rada Gminy nie udzieliła wotum 

zaufania Wójtowi za rok 2020. 

 

Ad. 6 

a) Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sprawozdanie roczne Wójta Gminy Wielka 

Nieszawka z przebiegu wykonania budżetu gminy za 2020 rok i informację o stanie mienia 

radni otrzymali w dniu 31 marca 2021 roku. Następnie oddała głos Wójtowi w celu 

omówienia dokumentów wymienionych w podpunktach od a) do c).  

Wójt Krzysztof Czarnecki oddał głos Pani skarbnik Monice Szczerkowskiej.  

Skarbnik Monika Szczerkowska - poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Wielka Nieszawka za 2020 r. zostało złożone w ustawowym terminie do Regionalnej 



Izby Obrachunkowej oraz przedłożone Radzie Gminy Wielka Nieszawka. Jest to obszerny 

dokument składający się m.in. z wykonania budżetu wraz z innymi jednostkami 

organizacyjnymi gminy, informacją o stanie mienia gminy oraz wykonanie budżetu gminy 

poprzez gminne jednostki posiadające osobowość prawną, takie jak: Gminna Biblioteka 

Publiczna, Gminne Centrum Kultury oraz Gminny Ośrodek Zdrowia. Ponadto Radzie Gminy 

zostały przesłane sprawozdania budżetowe oraz finansowe na dzień 31 grudnia 2020 r. Całość 

zgromadzonego materiału została szczegółowo omówiona na posiedzeniach Komisji 

Rewizyjnej w dniach 7 i 14 czerwca 2021 r. Skarbnik Gminy przedstawiła główne 

zagadnienia zrealizowanego budżetu gmina za 2020 rok.   

Dochody budżetowe Gminy Wielka Nieszawka zaplanowano na 33.049.312,21 zł, a 

wykonanie 34.128.804,53 zł. Wydatki budżetowe zaplanowano na 33.049.312,21 zł, 

wykonano 28.130.549,09 zł. Zrealizowano budżet zrównoważony. Wynik budżetu wynosi 

5.998.255,44 zł jako nadwyżka budżetowa. Dochody budżetowe Gminy Wielka Nieszawka 

ogółem wzrosły o 8,99 % w stosunku do roku 2019, a wydatki budżetowe spadły o 14,44 % w 

stosunku do roku 2019.  

b) Skarbnik Monika Szczerkowska – omówiła kolejno dokumenty składające się na 

sprawozdanie według stanu na 31 grudnia 2020 r., bilans jednostki budżetowej, rachunek 

zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu jednostki ( radni otrzymali 11 maja 2021 r. )  

Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego w 2020 roku zamknął się 

kwotą bilansową 33.091.321,73 zł. Stan środków zgromadzonych na rachunku podstawowym 

w kwocie 31.457.050,43 zł. Należności i roszczenia w kwocie 1.634.271,31 zł, są to 

należności od budżetu z tytułów dochodów realizowanych przez Urzędy skarbowe, wpływy z 

udziałów podatków dochodowych od osób fizycznych, oraz środki pochodzące z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych. Po stronie pasywów zobowiązania kwocie 4.324,26 zł 

wynikające ze zwrotów niewykorzystanych dotacji, dokonane w roku następnym. Aktywa 

netto budżetu w kwocie 32.697.590,47 zł stanowią wartość wykonania budżetu w tym 

nadwyżkę budżetu w kwocie 5.998.255,44 jako wynik wykonania budżetu. Skumulowany 

wynik budżetu wynosi 26.699.335,03 zł.   

c) Skarbnik Monika Szczerkowska – poinformowała, że wartość mienia gminy wyniosła na 

koniec 2020 r. 140.273.237,68 zł. W stosunku do roku poprzedniego wzrosło o 1,01 %. 

Wynika to m.in. ze sprzedaży mienia, zakończonych inwestycji i zakupu wyposażenia.   

Znaczący wpływ na kształtowanie się stanu mienia miało przekazanie pomp ciepła 

mieszkańcom w związku z upływem 5 letniego okresu trwałości projektu. W informacji 

wyszczególnione są wszystkie składniki mienia, tj. : grunty, budynki i budowle, maszyny, 

urządzenia techniczne, środki transportu, środki trwałe w zarządzie oraz poza siedzibą 

jednostki. Gmina posiada również aktywa finansowe, udziały w Centrum Sportu i Rekreacji  

„Olender” wynoszące 500 tys. zł.   

d) Skarbnik Monika Szczerkowska – odczytała Uchwałę nr 17/S/2021 Składu Orzekającego 

Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21.04.2021 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wielka Nieszawka sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Wielka Nieszawka za 2020 rok.  



e) Przewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącym Komisji w celu wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu Wójta z przebiegu wykonania budżetu gminy za 2020 rok, i tak:  

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i 

Inwestycji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie Wójta z przebiegu wykonania budżetu za rok 2020. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie roczne Wójta z 

wykonania budżetu za rok 2020. 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz – 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie Wójta z przebiegu 

wykonania budżetu za rok 2020.   

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ireneusz Śmiechowski – 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie roczne Wójta z wykonania 

budżetu za rok 2020.  

f) Przewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej w celu wyrażenia 

opinii w sprawie wykonania budżetu gminy za 2020 rok oraz przedstawienia wniosku o 

udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2020 rok.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – odczytała stanowisko Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2020 rok. Biorąc pod uwagę 

przedstawioną ocenę przedłożonych dokumentów i wyjaśnień Komisja Rewizyjna 

postanowiła nie wnosić zarzutów do wykonania budżetu za 2020 rok. Na podstawie art.18 a, 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 270 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu gminy i złożyła wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2020 rok.  

g) Przewodnicząca Rady – odczytała uchwałę Nr 17/Kr/2021 Składu Orzekającego nr 6 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16.04.2021 roku w sprawie opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wielka Nieszawka 

za 2020 rok, który został pozytywnie zaopiniowany przez Skład.     

h) Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad punktem 6 lit. od a) do g) porządku obrad, 

dotyczącą : sprawozdania Wójta Gminy Wielka Nieszawka z przebiegu wykonania budżetu 

gminy za 2020 rok, sprawozdania finansowego, informacji o stanie mienia oraz wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2020 rok. W dyskusji głos 

zabrała radna Katarzyna Streich, która powiedziała, że mamy deficyt na poziomie zero, 

ponieważ nie wykonane zostały inwestycje, i zaplanowane środki na ten cel wróciły do 

budżetu.   

i) Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wielka Nieszawka oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Wielka Nieszawka za rok 2020 (druk nr 5) radni otrzymali w 

materiałach na sesję. Następnie odczytała powyższy projekt, którego przyjęcie poddała pod 

głosowanie. Za przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych nie było, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła większością 

głosów uchwałę Nr XXXVI/203/2021 z dn. 29 czerwca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wielka Nieszawka oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Wielka Nieszawka za rok 2020.   



j) Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy Wielka Nieszawka z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2020 rok (druk nr 6) 

radni otrzymali w materiałach na sesję. Następnie odczytała powyższy projekt, którego 

przyjęcie poddała pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało 12 radnych, głosów przeciwnych  

nie było, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

udzieliła Wójtowi Gminy Wielka Nieszawka absolutorium za 2020 rok większością 

głosów i podjęła uchwałę Nr XXXVII/204/2021 z dn. 29 czerwca 2021 r. w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Wielka Nieszawka z tytułu wykonania budżetu Gminy za 

2020 rok.  

 

Ad. 7  

Przewodnicząca Rady oddała głos przewodniczącym Komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 22 

czerwca w celu sprawozdania z wykonania budżetu.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja nie spotykała się między sesjami.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 28 czerwca w celu opiniowania materiałów dotyczących zmiany 

budżetowej Gminy wielka Nieszawka na 2021 rok  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 22 czerwca w celu opiniowania materiałów na 

sesję.   

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ireneusz Śmiechowski – 

poinformował, że Komisja spotkała się w dn. 22 czerwca w celu opiniowania materiałów na 

sesję.   

 

 

Ad. 8  

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XXXV sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 22 czerwca 2021 roku. 

 

Ad. 9  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Mieszkaniec Gminy – zaproponował zebranym na sali wspólne spotkanie dotyczące 

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – powiedział, że jest jak najbardziej za.    

Radna Katarzyna Streich – zapytała Przew. Młodzieżowej Rady, ile razy zaprosił 

Przewodniczącą Rady Gminy, na obrady Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy – odpowiedział, że za każdym razem gdy 

organizowana jest sesja Młodzieżowej Rady musi obligatoryjnie wysłać materiały 

Przewodniczącej Rady.  

Przewodnicząca Rady Gminy – potwierdziła, że za swojej kadencji jeden raz otrzymała taką 

informację.   



 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Gminy Wioletta Szymańska podziękowała zebranym za wzięcie 

udziału w XXXVI sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady.  

 

 

 

Protokołował                                                           Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                               (-) Wioletta Szymańska 

 


